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Zápis ze 16. schůze SK RVŠ (stálé zasedání 2018-2020) 
 

16.10.2020, on-line přes MS Teams 

Přítomni: 24 

Delegáti a delegátky: 15 

Giancarlo Lamberti /VŠO/, Anna Kruljacová /VUT/, Damir Solak /MUNI/, Michal Farník /ČVUT/, Michal 
Říha /UK/, Mariana Hanková /VŠCHT/, Josef Kaštil /UPOL/, Darja Bártů /VŠTE/, Luboš Staněk 
/MENDELU/, Patricie Anna Reitzová /UPCE/, Katarína Kandríková /JAMU/, Lukáš Hulínský /VŠE/, 
Vlastimil Braun /ŠAVŠ/, Stanislav Ožana /OU/, Klára Klíčová /VFU/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 4 

Tereza Konečná /VUT/, Štěpán Staněk /VŠE/, Jiří Šlapák /UPCE/, Tereza Růžičková /VŠTE/, Jiří Skýpala 
/OU/, Natália Antalová /MUNI/ 

Hosté: 2 

Patrik Čvančara /ČAD/, Peter Lénart /ČAD/ 

Zapisovatel: Martin Hammerbauer 

 

Zahájení: 

Místopředsedkyně Anna Kruljacová seznámila přítomné s používaným on-line rozhraním a uvedla, že pro 

zajištění technické stránky předá hlasovací právo své náhradnici z VUT Tereze Konečné.  Předseda 

Giancarlo Lamberti zahájil schůzi, přivítal přítomné a konstatoval usnášeníschopnost (14 přítomných). 

Skrutátory byli zvoleni Anna Kruljacová a Martin Hammerbauer (14-0-0) jako usnesení č. 20-16-01. 

Lamberti poté představil návrh programu a otevřel diskuzi k jeho připomínkám. Následně byl program 

schválen (14-0-0) jako usnesení č. 20-16-02. 

 

1. Informace o činnosti předsednictva SK RVŠ 
 

Předseda Lamberti promluvil o setkání předsednictva Rady vysokých škol a přítomným nasdílel zápis 

z tohoto jednání. Lamberti informoval o konferenci MŠMT „Dny vzdělávací činnosti“, která proběhla ve 

dnech 2. a 3. září a na níž se Komora podílela v několika přednáškových blocích, a dále o účasti na 

konferenci o plagiátorství. Spolu s předsedkyní KDS Marianou Hankovou se dále zúčastnil zasedání ČAD, 

kde proběhla volba nového vedení. Dále přednesl vývoj v otázce pobytu na kolejích a vystěhovávání 

studentů na základě opatření proti koronaviru. MŠMT v této souvislosti žádá u MZV o uznávání 

studentských víz, jedná se i s Českou konferencí rektorů. 

Předseda Legislativní komise Michal Říha pak navázal zprávami o krizovém zákonu o VŠ, distanční výuce 

a prodlužování mandátů v AS. Zdá se, že studenti VŠ budou distanční výuku opouštět až jako poslední. 

Místopředsedkyně Kruljacová také připojila informace o současných podmínkách na kolejích. Dochází 
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k povinnému povolávání studentů lékařských fakult, v některých nemocnicích registrují nedostatek 

lékařských pomůcek. 

Plénum vzalo informace z předsednictva na vědomí. 

 

2. Volba druhého místopředsedy 
 

Jako kandidát do volby druhého místopředsedy se představil Damir Solak, který byl po odchodu 

Christophera Downse dočasně pověřen agendou pro zahraničí. Shrnul svoje působení v SK RVŠ, činnost 

v Legislativní komisi, podíl na stanovách aliance V4+ a účast na setkáních ESU. Do newsletteru ESU The 

Student Voice letos s kolegyní Antalovou napsal článek o rezidenčních místech. Jako své cíle uvedl 

dobrou přípravu delegace na ESU Board Meeting 79 a evropské univerzity. Mariana Hanková se zeptala 

na jeho ohledně EURODOCu, načež se Solak vyjádřil pro zachování stávajícího modelu, kdy se 

EURODOC řeší hlavně v rámci KDS. 

Anna Kruljacová připravila usnesení o volební komisi: 

„SK RVŠ jmenuje členy volební komise pro volbu místopředsedy pro zahraniční záležitosti v online tajném 

hlasování ve složení: Jiří Šlapák, Michal Farník, Martin Hammerbauer.“ 

Schváleno 14-0-0 jako usnesení č. 20-16-03. 

Volební komise si zvolila za svého předsedu delegáta Michala Farníka /ČVUT/. M. Farník se pléna dotázal 

na návrhy dalších kandidátů. Protože se nikdo jiný nepřihlásil a prezentace D. Solaka již proběhla, bylo 

zahájeno tajné hlasování o usnesení: 

 „SK RVŠ schvaluje Damira Solaka druhým místopředsedou.“ 

Při prvním pokusu o hlasování bylo shromážděno jen 12 hlasů (11 pro, 1 se zdržel), což bylo přičteno 

technickým problémům s použitým softwarem. Při druhém pokusu bylo shromážděno 14 hlasů (11 pro, 1 

proti, 2 se zdrželi). Zmíněné usnesení tak bylo přijato jako usnesení č. 20-16-04.  

 

3. Organizační řád 
 

Michal Říha představil navrhované změny Organizačního řádu, které vypracoval spolu se členy Legislativní 

komise a jehož připomínkování proběhlo v uplynulých měsících. Postupně před plénem prošel všechny 

navrhované změny a odůvodnil je. Proběhlo hlasování o tom, zda by podle Organizačního řádu měl podávat 

návrh na odvolání člena Komory předseda či předsednictvo. Indikativním hlasováním bylo přijato následující 

usnesení jako usnesení č. 20-16-05: 

 „SK RVŠ souhlasí s tím, aby návrh na odvolání člena SK RVŠ podávalo předsednictvo.“ 

 Dále byla navržena následující usnesení: 

„SK RVŠ schvaluje novelu Organizačního řádu SK RVŠ.“  
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Toto usnesení bylo přijato (13 pro, 0 proti, 1 se zdržel) jako usnesení č. 20-16-06. 

„SK RVŠ schvaluje, že čl. 24a a 24b Organizačního řádu nabývají účinnosti dnem schválení Studentskou 

komorou RVŠ.“ 

Toto usnesení bylo jednomyslně (14-0-0) přijato jako usnesení č. 20-16-07. 

4.    Statut Ceny Jana Opletala  

Michal Říha představil nový návrh Statutu Ceny Jana Opletala, který byl rovněž připomínkován během 

uplynulých měsíců. Bylo navrženo následující usnesení: 

„SK RVŠ schvaluje Statut Ceny Jana Opletala.“ 

Toto usnesení bylo přijato (12 pro, 0 proti, 2 se zdrželi) jako usnesení č. 20-16-08. 

 

 5.    Výsledek hospodaření 2019 

Předseda Lamberti představil upravený výsledek hospodaření za rok 2019. Bylo navrženo následující 

usnesení: 

„SK RVŠ bere na vědomí výsledek hospodaření za rok 2019.“ 

Toto usnesení bylo jednomyslně přijato (14-0-0) jako usnesení usnesení č. 20-16-09. 

  

 6. Konference akademických senátorů (KAS) 

O průběhu příprav KAS informovali Nikola Konečná a Michal Farník. Pozvánka na konferenci je hotová, 

momentálně se pracuje na programu, kde se ještě řeší jména řečníků. KAS bude probíhat bezkontaktně, v 

plánu je využití platformy Zoom.   

Plénum vzalo informace o KAS na vědomí. 

 

 7. EURODOC 

Mariana Hanková informovala o činnosti EURODOC a přípravách konference, která se má odehrát příští 

rok. Snahou je provést ji prezenčně, je nicméně třeba počítat i s distanční variantou. Pro vyšší šanci na 

možnost prezenčního konání se posune plánovaný termín na konec května či červenec. Konkrétní data 

budou dále projednána v předsednictvu. 

 

 8. Oslavy 17. listopadu 

Předseda Lamberti a Martin Hammerbauer se zúčastnili schůzky se zástupci Hlávkovy nadace. Co se týče 

podoby letošních oslav, je třeba počkat na vyjádření a postup Ministerstva zdravotnictví. Zajištěn je 

doprovod polici, která půjde před průvodem studentů a bude zastavovat veškerý provoz. Dle informací z UK 
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se oslavy na Albertově letos konat nebudou. Pro další informace je bohužel nutné čekat, jak se situace 

vyvine. 

 

 9. Informace z komisí, pracovních skupin a expertních skupin 

Michal Říha informoval o činnosti Legislativní komise, která v současnosti řeší několik novel zákona o VŠ. 

Jedna se např. týká lhůty pro odebírání titulů z důvodů plagiátorství, další řeší přejmenování několika 

vysokých škol (UNOB, VFU, MUNI, JAMU). Studenti by již nemuseli být povinnou součástí komisí NAÚ, 

dále vzešel návrh na využití stipendií pro zaměstnance VŠ a CŽV. Mělo by dojít ke zvýšení základu pro 

vypočítávání sociálních stipendií. V zákoně o podpoře vědy a výzkumu se mluví o zrušení podpory SVV, 

což by pro studenty znamenalo výpadek zdroje příjmů, hlavně pro doktorandy a obory s experimentálním 

výzkumem. Vydobytí těchto prostředků bude na akademických senátech.  

Mariana Hanková informovala o činnosti KDS. Ta se zabývá přípravou konference EURODOC, zúčastnila 

se také zmíněného valného shromáždění ČAD. Dále propojila ČAD, Stanislava Ožanu /OU/ a CSVŠ.  

Problémem zůstává financování VŠ, protože dodatečná 1 miliarda Kč těžko projde vysokými školami až 

doktorandům. 

Místopředseda Solak v prezentaci představil vývoj v zahraniční agendě, účast na distanční konferenci ESC, 

zahraničí a projevenou solidaritu s Běloruskem v souvislosti s proběhlými prezidentskými volbami. Koncem 

října se distančně odehraje ESU Board Meeting 79, pro který plánuje shromáždit českou delegaci na 

společném místě, bude-li to možné. 

Michal Farník informoval o průběhu práce expertních skupin. Dvě zprávy o elektronických volbách a 

volebních systémech jsou již vyhotoveny, pokračují práce na dalších. Je třeba zaplnit uvolněné místo 

vedoucího expertní skupiny pro internacionalizaci. 

  

 10. Informace z akademických obcí 

VŠO: Došlo k přechodu na MS Teams. V krizovém období proběhl fyzický seznamovací pobyt u Máchova 

jezera, kde byla dodržena všechna opatření, bulvár však použil fotky z minulých let s komentářem, že se to 

děje teď. Restrukturalizuje se studentská rada, chystá se nová volba delegáta a náhradnice. Podobně jako 

VUT či VŠE se potýkají se zneužíváním dobrého jména školy. Slaví 20 let od založení. 

VUT: Na fakultách došlo ke změně volebních řádů, nebyl registrován ani jeden nakažený koronavirem. 

MUNI: Od 1. září mají farmaceutickou fakultu (viz zákon o přejmenování VŠ), pořídili nové figuríny pro 

použití ve výuce. Probíhají kandidatury do nového AS univerzity. 

VŠTE: Pořádali úvodní akci pro cca 50 lidí, ani jeden člověk nebyl nakažen. Někteří údajně získali titul v 

oboru, který už nebyl akreditován NAÚ, ten nyní situaci prověřuje. Od ledna nastupuje nový rektor, on-line 

výuka víceméně funguje. Kolej zavřela ubytování o den dříve, než měla. 

UPCE: Chemici v souvislosti s koronavirem nemají praxe, podepisují výzvu vládě na FB skupině. Na kolejích 

se situace poměrně zvládá, registrují jen hrstku stížností. 11. listopadu se budou volit noví zástupci do SK 

RVŠ. Snaha o on-line volby pro studenty do AS, inspirují se systémem UJEP. I akademické senáty se snaží 
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umožnit schvalování on-line. V používaném softwaru nejsou na škole zajedno, protože studenti používají 

účty od Googlu, učitelé od Microsoftu.  

JAMU: Vzhledem k uměleckému zaměření dlouho spadali pod výjimku, která umožňuje výuku v počtu do 

15 osob, do on-line formy přecházela jen hromadná výuka. Do školy mají studenti zákaz vstupu s výjimkou 

těch, co musí cvičit na hudební nástroje. S on-line výukou je u uměleckých předmětů obecně problém, navíc  

každý pedagog preferuje jinou platformu. 

MENDELU: Proběhl 3denní zaškolovací kurz pro prváky, COVID-19 se u nikoho nepotvrdil. Zrušily se 

Prvákoviny, během nichž se měl procházet kampus. Problém u chemiků a zemědělských oborů, protože 

cvičení často nejdou převést do on-line formy.. 

VŠCHT: Proběhly 3 turnusy úvodních kurzů pro prváky, bylo zaznamenáno jen minimum nakažených. 

Zavedli dobrovolné indexy, doteď fungovaly jen papírové – nově si můžou nechat podepsat věci na památku, 

jinak se vše odehrává elektronicky. Usilují o HR Award. Rektor odjel s předsedou Senátu Milošem 

Vystrčilem na Tchaj-wan, kde podepsali memorandum o spolupráci. Rozjeli projekt Otevřená univerzita, 

v  jehož rámci si může středoškolák se zájmem o studium vybrat průvodce, který s ním celou školu projde. 

Vzali pod křídla část MÚVS (druhá zůstává na ČVUT) a řeší prostory, kam jej umístit..  

ČVUT: Proběhlo Začvutění, kde bylo 40+ COVID-19 pozitivních, nicméně média zareagovala až měsíc 

potom. Přístup do budov je zakázán, studentský zástupce Stanislav Jeřábek vystoupil DVTV. Zavedli také 

elektronické potvrzení o studiu. Doktorské stipendium se vyplácí i studentům, kteří nejsou Češi. Odvolává 

se děkan Dopravní fakulty. MÚVS se chtěl osamostatnit, pak se část domluvila s VŠCHT a přestoupila k ní. 

UK: Mají licence od Zoomu, nicméně používají různé platformy. Vyčerpali limit, který lze nakoupit od 

jednotlivých soutěžitelů. Existuje e-learningový tým, který pomáhá vyučujícím, za svou práci dostává 

stipendia. Dochází k natáčení přednášek, obměňuje se Rada pro vnitřní hodnocení. Dojde k prezenční volbě 

rektorů, momentálně se volí volitelé. Vedlejší akce se ruší, včetně oslav 17. listopadu na Albertově. FSV 

slaví 30 let. AS řeší změnu statutu o mimořádném stavu, dochází k pozastavení některých vnitřních 

procesů..  

OU: Mělo by dojít ke změně děkana LF, bude to doc. Maďar. Přechází se na distanční výuku, řeší se pozdní 

nákupy streamovací techniky. Noc vědců bude letos on-line. 

VŠE: Pořadatelé seznamovacího kurzu na Máchově jezeře vrhají negativní světlo na školu jako celek. 

Fakultní seznamovací kurzy proběhly bez problémů, protože se odehrály již na začátku září. Výuka přes 

MS Teams i podpora na škole fungují.  Zavedlo se elektronické potvrzení o studiu a řeší se digitální 

fungování AS. 

ŠAVŠ: Výuka přes MS Teams probíhá už dlouho, on-line se odehrávají i volby. Ruší se řada akcí, např. 

březnový studentský ples či akce k 20. výročí školy. Zdá se, že adaptační kurz proběhl bez problémů. 

Současní zástupci školy v SK RVŠ obhájili mandáty a budou tak v Komoře působit i v příštím stálém 

zasedání. 

 

 11. Různé 

Michal Říha zmínil výzvu vládě ohledně poplatků za delší studium, což dopadá hlavně na experimentální 

obory. Bylo dohodnuto, že předsednictvo projedná, zda se SK RVŠ připojí k výzvě jako celek. 
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Zástupce Komory v ekologické skupině Youth, Speak Up! Stanislav Ožana informoval o záměru uspořádání 

kulatého stolu se zástupci ministerstva. Budou se věnovat problematice kanálu Odra-Dunaj-Labe. Připomněl 

probíhající dotazník z ESU týkající se udržitelnosti.  

Mariana Hanková okomentovala vývoj ve skupině YSU pro vědu, téma focus groups se studenty SŠ a 

spolupráci s Global shapers. 

Místopředsedkyně Kruljacová upozornila na delegaci zástupce Komory pro skupiny YSU pro duševní zdraví, 

načež byla jako možná kandidátka navržena Nikola Konečná /SU/. 

 

Zapisovatel: Ing. Martin Hammerbauer (tajemník) 

 

Ověřovatel: Ing. Anna Kruljacová, MSc. 
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Zapsal:                 Martin Hammerbauer, tajemník 

Za správnost:   Giancarlo Lamberti, předseda 

   Anna Kruljacová, místopředsedkyně pro organizaci a řízení 

 


